

တၢ်ဆၢဂၤဆၢဝါဆူန့ၣ်တၢ်ဆၢသကညအပီၤဖျါလီၢ်ကဝီၤကွီၤဟံၣ်ဖိယိဖိအအိၣ်,

သးဖုံပဲကိးဂၤဖဲတၢ်ကိၢ်ခါလါအကတီၢ်. ယဆၢဂၤဒီးသးခုယုၣ်ဒီးပုၤကိးဂၤလၢ အတုၤယီၤဝဲဆူအတၢ်မၤနၢၤဖိတၢ်ဖဲကွီၤပျါအနံၣ်အံၤလီၤ. ယသးခုလၢယထံၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်ပတီၤထီၣ်ကွီၤဖိလၢအဖျါထီၣ်ဒီးဒီးန့ၣ်ဘၣ်လံာ်အုၣ်သးတဖၣ်, ဒီးပကွၢ်ဝဲဒၣ်ပပုၤကွီၤဖိဒီးပပုၤမၤလိတၢ်ဖိလၢအအိၣ်တၢ်ဒီးတဖၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤဆူတၢ်ကိၢ်ခါကတီၢ်(ဒိန့ၣ်ညအသအုၣ်ကိးနမ) န့ၣ်လီၤ. စံးဘျူးဘၣ်ပုၤကိးဂၤလၢအန့ၣ်လီၤပုၤယုၣ်ဝဲပ “ဒိန့ၣ်ညအသအုၣ်ကိးနမ” ခဲၣ်ဖုအပူၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်သးခုဒိၣ်မးလၢပထံၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်ပကွီၤတဖၣ် အတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်အတၢ်ဂီၤမူတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တကွၢ်ဘၣ်ဒီးပလီၢ်ကဝီၤကွီၤအုၣ်န့ၣ်သတၢ်ဂီၤမူဒီးဘၣ်န့ၣ်, စံာ်လီၤဖဲအံၤတက့ၢ်. ဒိန့ၣ်အသိးနကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်တီၣ်ပျါထီၣ်တၢ်ဂီၤမူသ့ဒိၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤကွၢ်ဖဲပလီၢ်ကဝီၤကွီၤအံၤသက ၂ ကဘနစၢၤနတက့ၢ်.

**န့ၣ် .ယတၢ်ကိၢ်ခါကတီၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤ**

ပလီၢ်ကဝီၤကွီၤစးထီၣ်မၤဝဲဒၣ်အန့ၣ် .ယတၢ်ကိၢ်ခါကတီၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤဖဲအပူၤကွံာ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်သးခုလၢပထံၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်ပကွီၤဖိဒီးပပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိးဒိၣ်ဒိၣ်အါအါဖဲအဝဲသ့ၣ်အတၢ်တီၣ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပခိးကွၢ်လၢလၢပကဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဒိဆၢလၢပကွီၤဖိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိ, ဒီးသရၣ်သမၤတဖၣ်အအိၣ်ဘၣ်လးဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်လဲၤဒိဖျါဖဲန့ၣ် .ယတၢ်ကိၢ်ခါကတီၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

**ယ ၁န့ၣ် ခအ တၢ်ဆိၣ်ထွဲစ့အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်(ယ ၁န့ၣ် ခအကညိညါ ၂ သတညံၣ်)**

ဝံသးစူၤန့ၣ်လီၤသကိးဒီးပုၤဖဲပလီၢ်ကဝီၤကွီၤအယ ၁န့ၣ် ခအကညိညါတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖဲလၢယုၤ၂၄သိ, စးထီၣ်ဟါခိၣ်ဒီးဝံတုၤဟါခိၣ်ဒီးဝံန့ၣ်ရံၣ်အပူၤတက့ၢ်. တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ခွဲးဂုၤယာ်ဘၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်လး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ထံၣ်လၢဖျါကဘၣ်စူးကါဝဲဒၣ်စ့ဒိလၢမုၢ်ယံၣ်လၢအကကွၢ်တဖၣ်ဖဲယ ၁န့ၣ် ခအကညိညါအပူၤဒဲလဲၣ်အဂ့ၢ်ဖဲလၢ တယံာ်တမိၢ်ပကဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤစံာ်လီၤခူၣ်ဖဲအံၤလၢတၢ်ကွၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အဂ့ၢ်တက့ၢ်.

**တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံာ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်**

စံးဘျူးဘၣ်မ့ၢ်သပခနန့ၣ်ပပုၤလၢအတၢ်ကတီၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီးန့ၣ်ဖျါန့ၣ်မိမန့ၣ်မခနလၢအီၣ်တၢ်တၢ်ပိၣ်တဲကျဲၤဒီးပီၤဖျါပုၤတၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၢ်သကိးတဖၣ်အံၤလၢပုၤဝဲဒၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အကျိၤ ဒီးအလီၢ်အိၣ်ဝဲလၢပပုၤတၢ်အတၢ်မၤသကိးဒီးအတၢ်ဂံၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ**

တၢ်အိးထီၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤဆဲးလီၤမံၤလၢ၂၀၂၁-၂၀၂၂တၢ်ထီၣ်ကွီၤန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢနမၤပုၤဝဲဒၣ်နလံာ်ပတံထီၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်သမံသမိးတူၢ်လီၢ်အီၤဝဲဒၣ်အလီၢ်ခံ, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤသိထီၣ်တၢ်အတီၤပတီၢ်အအံၤမ့(လ)လၢ.ညံညအနယစံးကျဲၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူၤမၤနီၣ်ယာ်လၢ ကွီၤတၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤမံၤလီၤဆီလီၢ်အသးဒီး တၢ်န့ၣ်လီၤဆဲးလီၤမံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်တူၢ်လီၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤဆဲးလီၤမံၤအအံၤမ့(လ)ဝဲဒၣ်အလီၢ်ခံ, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်နဖိအကွီၤလၢ တၢ်တၢ်န့ၣ်မၤပုၤတၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်မၤကျိၤကျဲၤအဂီၢ်တက့ၢ်.

ဝံသးစူၤမၤလီၤတၢ်လၢနတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲဖဲ.ညံညအနယစံးကျဲၤအအိၣ်မ့ၢ်ဝဲဘၣ်ဝဲအဂ့ၢ်တက့ၢ်. လၢတၢ်စးထီၣ်မၤတၢ်န့ၣ်လီၤဆဲးလီၤကွီၤဖိအသိအမံၤအဂီၢ်, ဝံသးစူၤစံာ်လီၤဖဲအံၤတက့ၢ်.

အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဘျးကသ့ၣ်လၢအပူၤဖျးဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ဖဲတၢ်ကိၢ်ခါအဆၢကတီၢ်လၢအမုၢ်တက့ၢ်. ခိးကွၢ်ဘၣ်ပပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်ကစီၣ်သန့ဒီးလီၢ်ကဝီၤကွီၤအပုၤယဲၤသန့လၢတၢ်မၤသိထီၣ်တၢ်အိးထီၣ်ကဒါကွၢ်တၢ်တမံၤလၢလၢအဂ့ၢ်တက့ၢ်.